

Annex VI

Public

ANNEX E

PUBLIC



دولة ليبيا

مكتب النائب العام

التاريخ : 22 شعبان 1447 هـ
الموافق : 2026 / 02 / 10 م
الإشاري : 3822 - 1 - 1

To: Mr. MOHAMMED MUIGAI.

Subject: Official Notice Regarding Criminal Proceedings.

Dear Mr. MOHAMMED MUIGAI,

The Public Prosecution acknowledges receipt of your inquiry concerning the legal status of **Mr. Osama Almasri Habish Najeem**. We hereby inform you of the following:

- The Public Prosecution Authority has reviewed and tracked all reports filed against Mr. Osama Najeem covering the period from 2013 through 2025.
- Criminal proceedings have been formally initiated against Mr. Osama Najeem for acts classified as offenses under the Libyan Penal Code and the provisions of Law No. (10) of 2013 regarding the Criminalization of Torture, Forced Disappearance, and Discrimination.
- The specific acts under prosecution involve systematic violations of the rights of inmates at the Tripoli Main Reform and Rehabilitation Institution. These charges are based on reports received by the Public Prosecution alleging torture, and cruel/degrading treatment. The indictment specifically addresses the violation of the rights of ten inmates and the death of one inmate resulting from torture.
- The Public Prosecution has officially referred Mr. Najeem, who is currently held in pretrial detention, to the trial court. The Prosecution seeks a conviction for these violations as punishable under the Libyan Penal Code and Law No. (10) of 2013 regarding the Criminalization of Torture, Forced Disappearance, and Discrimination.

Yours faithfully,

Solicitor General - Al-Ajeli Salem Teitish

Director – Attorney General's Office

Copy to:

-Attorney General

-Documentation Unit



التاريخ : 22 شتنان 1447 هـ
الموافق : 10 / 02 / 2026 م
الإشاري : 1 - 1 - 3822



دولة ليبيا

مكتب النائب العام

السيد المحامي / محمد مويغاي .

تحية طيبة؛

تلقت النيابة العامة كتابكم المتعلق بالاستعلام

عن حالة السيد أسامة المصري احبيش انجيم؛ فنفيد؛

- تتبعت هيئة النيابة العامة التبليغات المرفوعة ضد أسامة انجيم خلال الفترة الممتدة من سنة 2013 حتى سنة 2025؛
- أقامت النيابة العامة الدعوى الجنائية في مواجهة السيد أسامة انجيم؛ لارتكابه واقعات تندرج تحت النماذج القانونية المقررة في قانون العقوبات الليبي؛ وأحكام القانون رقم (10) لسنة 2013 بشأن تجريم التعذيب والإخفاء القسري والتمييز؛
- تمثلت الأفعال - محل الملاحقة - في انتهاك طال حقوق نزلاء مؤسسة الإصلاح والتأهيل طرابلس الرئيسية، ممن اتصلت النيابة العامة بتبليغات تعرضهم للتعذيب ومعاملتهم معاملة قاسية ومهينة؛ وقد تناول الاتهام واقعات انتهاك حقوق عشرة نزلاء؛ والتسبب في وفاة نزير نتيجة التعذيب؛
- أحالت النيابة العامة السيد انجيم، وهو قيد تدبير الحبس الاحتياطي، على قضاء الحكم؛ طالبة ملاحقته عن الانتهاكات المعاقب عليها بمقتضى قانون العقوبات الليبي؛ وأحكام القانون رقم (10) لسنة 2013 بشأن تجريم التعذيب والإخفاء القسري والتمييز.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام...

محامي عام //

العجيلي سالم طرطش

مدير مكتب النائب العام



صورة إلى :-

- الأستاذ المستشار/ النائب العام
- وحدة التوثيق والمعلومات
- المنسق الدوري العام

2026211020